
КОМІСІЯ З ПИТАНЬ ЯДЕРНОЇ ПОЛІТИКИ 
ТА ЯДЕРНОЇ БЕЗПЕКИ

проаналізувала ситуацію, що склала
ся у зв'язку з майбутнім виведенням з 
експлуатації Чорнобильської АЕС.

Як відомо, на станції нині працює 
лише один енергоблок - другий. Та й 
той з обмеженням (до 80 відсотків) рів
ня номінальної потужності, що дозво
лено Мінекобезпеки. Перший енергоб
лок зупинено через нестачу коштів на 
реконструкцію, другий - 1992 року у 
зв"язку з пожежею. Колишній четвер
тий енергоблок перебуває в стані заг 
проектної аварії з тимчасовими ба
р'єрами радіаційного захисту.

Уряд України підписав Меморандум 
з Великою сімкою про взаєморозумін
ня щодо закриття Чорнобильської АЕС 
до 2000 року. Однак аналіз засвідчує, 
що за багатьма складовими цей строк 
все більше стає нереальним. Насам
перед, Україна не має коштів на знят
тя станції з експлуатації, утримання зу

пинених енергоблоків і міста Славути
ча (це не передбачено в бюджеті, на це 
не мають коштів станція і Держком- 
атом). Велика сімка теж не поспішає із 
їх виділенням.

Експлуатуюча організація - ЧАЕС не 
може виконати вимог нормативних до
кументів про підготовку проекту зняття 
станції з експлуатації. Немає також рі
шення уряду щодо зняття з експлуата
ції як зруйнованого четвертого, так і 
решти блоків. Не створено промисло
вої інфраструктури переробки та захо
ронения радіоактивних відходів, що ви
никатимуть під час зняття станції з ек
сплуатації.

За таких умов виникає додаткова за
гроза погіршення ядерної безпеки. Ко
місія зажадала від уряду привести у від
повідність до чинного законодавства дії 
щодо зняття з експлуатації Чорно
бильської АЕС.


